
Zápis ze 199. zasedání Rady ARAS 

Termín a místo konání: 4. 9. 2023, 17:00, FAMU (U5) 

 

přítomní: Marta Nováková, Radim Špaček, Vojtěch Filčev, Roman Kopřivík, Andrea Culková, 

Tereza Vejvodová  

omluveni: Dan Wlodarczyk, Alena Derzsiová 

host: Hedvika Petrželková (PR manažerka) 

 

1. Schválení programu schůze. 

2. Volba prvního místopředsedy – Aleně Derzsiové skončilo funkční období, a proto znovu 

kandidovala na pozici místopředsedkyně. Všichni přítomní radní hlasovali PRO, Alena Derzsiová 

byla zvolena první místopředsedkyní ARAS. 

3. Pásmo přednášek – 27.9. od 12:00 proběhne na Univerzitě Tomáše Bati ve Zlíně přednáška 

Kataríny Tomkové. Pozvánku všichni členové již obdrželi. Další přednášky jsou v jednání.  

4. Pásmo ARAS@TV – Dan Wlodarczyk potvrdil setkání s TV Nova na 12.9. od 17:00 na FAMU. 

Pozvánka byla členům již rozeslána. Roman Kopřivík domluvil další setkání z pásma, a to 2.10. od 

17:00 s TV Prima. Pozvánku členům brzo zašleme. 

5. Přítomnost ARAS na festivalech – panelová diskuze na MFF KV byla úspěšná a rádi budeme 

podobnou akci spolu-organizovat i budoucí rok.  24.9. proběhne v rámci Finále Plzeň diskuze se 

zástupcem ARAS Tomášem Pavlíčkem o jeho projektech pro TV Nova / Voyo. Andrea Culková 

informovala o přesunu debaty na téma klimatické změny z festivalu Serial Killer na MFDF Jihlava 

(nový termín je 25.10.), vzhledem k účasti zahraničního experta z Velké Británie. Součástí Serial 

Killer zůstane 22.9. prezentace ARAS na téma spolupráce jejích členů (konkrétně Tomáše 

Janáčka) s veřejnoprávní i soukromou televizí. Na MFDF Jihlava proběhne také panelová diskuze 

o současném vývoji dokumentů v časech změn (nové vedení ČT a transformace SFKMG). 

Pozvánky na všechny akce budeme členům průběžně zasílat.   

6. Večer ARAS – máme rezervováno kino Ponrepo (na termín 23. 11. od 18:00). porotcem Ceny 

ARAS bude spisovatelka Radka Denemarková. Hlavním tématem večera bude novela zákona o 

audiovizi, včetně transformace SFKMG v SFA a účelu fondu. Nyní oslovujeme hosty panelové 

diskuze.  

7. Radní hlasovali v červenci per rollam o přijetí nové členky Rozálie Levé Kohoutové (garanti za 

ARAS: Marta Nováková, Tomasz Winski, Tereza Vejvodová): 8 radních hlasovalo PRO, paní Levá 

Kohoutová byla přijata za členku ARAS.   

8. Marta Nováková referovala o schůzce s Alešem Kroupou z Výzkumného ústavu práce a 

sociálních věcí, která proběhla 3.8. – VÚPSV by s námi rád spolupracoval v budoucnu, aby 

podpořil autory při sjednávání spravedlivé odměny či v kolektivním vyjednávání o honorářích. 

Momentálně oslovují odborníky na autorské a pracovní právo.   

9. Marta Nováková referovala o schůzce s předsedou asociace kameramanů Markem Jíchou z 8.8. 

– obě asociace prohloubí spolupráci v rámci agend, které mají společné (Status umělce, 

transformace Fondu, kandidáti do Rad či komisí atd.) 

10. Marta Nováková a Zuzana Martincová prezentovaly výsledky různých schůzek, které proběhly 

během MFF KV: A) s Přemkem Martinkem (za SFKMG) ohledně dotazníkového šetření mezi 



autory; B) s Julií Žáčkovou (za Young APA) ohledně společného workshopu pro režiséry a 

producenty; C) s Bárou Fabiánovou (za Actorsmap) ohledně workshopu „Casting od A až po Z“, 

který plánujeme na leden 2024  

11. Radní hlasovali o podpoře kandidatury Zdeňka Šarapatky do Rady ČT, která má proběhnout 

v říjnu - 4 radní hlasovali PRO, 1 radní se zdržel. ARAS podpoří kandidaturu pana Šarapatky.   

 

12. RŮZNÉ:  

• 30.6. se ARAS vypořádal s připomínkami z expertních analýz k podané žádosti o dotaci od 
SFKMG na dvouletou činnost naší asociace.  

• Po jednání se zástupci Googlu jsme se rozhodli pro zavedení systémového řešení 
administrativy naší asociace, pro větší efektivitu. Jde např. o sdílený kalendář, sdílený 
disk, úkoly atd.  

• ARAS v otevřeném dopisu ministrovi kultury podpořil Asociaci spisovatelů – jednalo se o 
nekvalitně nastavená pravidla pro získání stipendií. 

• Radní 23.8. per rollam odhlasovali, že ARAS bude zakládajícím členem Kulturně kreativní 
federace, kterou iniciuje Jakub Bakule. ARAS se také spolupodílí na sestavení materiálů 
pro ukotvení Statusu umělce v novele zákona.  

• Byl založen email rada@aras.cz, který může použít kdokoli, kdo se potřebuje spojit 
s Radou ARAS.   

• Byla představena nová PR manažerka Hedvika Petrželková, která má od 1.9. na starosti 
kompletní PR asociace.   

• Členové, kteří dluží 3 a více členských příspěvků budou osloveni s žádostí o nápravu. 
Pokud se tak nestane, bude na příští Radě ARAS hlasováno o ukončení jejich členství.  

 

 

Příští Rada ARAS je svolána na 10. října od 17:00 (FAMU, učebna U7). 

 

 

Zápis pořídila Zuzana Martincová 
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